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Noteringar l Östersjögruppen möte 2025-03-21 

 – Värmdö Skärgård RK 

Närvarande: Affi, Dan, Ami, Louise C, Sven, Guje, Wanja 

Anmält frånvaro: P-O, Pernilla, Kerstin 

1 Sven hälsade välkommen. Wanja utsågs till sekreterare. 

2 Ok till agendan och föregående mötesprotokoll godkändes. 

3 Guje rapporterade från senaste BASRAN seminariet 15 mars. Tyvärr inte så många 

som deltog, drygt 40 deltagare. Man diskuterar att ev ändra formen för webbinariet.  

Nästa webbinarium blir i oktober. Alla bör anmäla sig som medlemmar i BASRAN på 

hemsidans starsida: www.basran.eu   

Rotaract Baltic Sea E-club börjar ta form.  

4 Distriktets Östersjökommitté hade möte den 19 mars. Följande avhandlades bl a: 

Norrköping-Söderköping jobbar vidare med Kolmårdens Djurpark för att utbilda 

ungdomar om Östersjön under sommaren 2025. 

På Distriktets hemsida och i Facebookgrupper läggs mycket information ut! Tack 

Guje! 

Distriktets klubbar kommer få en PP-presentation av Östersjöprojektet. 

Vi kan få 8% rabatt om vi deltar i seglingar med Briggen Tre Kronor.  

RYLA Östersjön kommer ev vara ombord på Briggen med svenska ungdomar 

sommaren 2025 eller 2026. 

Vi samarbetar med Skärgårdsstiftelsen och Österåker Första Frukost Rotaryklubb i 

Bojprojektet. 

Vi har blivit uppmanade av Suzan Stenberg RI director 2024-2025 att söka Global 

Grant för våtmarksprojektet, t ex tillsammans med Värmdö Kyrka. 

Östersjödagen genomförs den 28 augusti. Värmdö Skärgård RK deltar genom vår 

medverkan i” Allt på Sjön” i Gustavsberg 29, 30, 31 augusti. Eget tält. 

5 Utbildningen av 20 Östersjöambassadörer har genomförts och gick ihop sig tack 

vare District Grants. Totalt är nu 70 Östersjöambassadörer utbildade. Tack Sven! 

Inbjudan till ett webbinarium den 7 april kl. 19 med presentation av Havsfonden och 

Östersjöns Ambassad har gått ut till alla 70 ambassadörerna. Påminnelse kommer 

också att skickas ut några dagar före. 

6 På Hållbarhetsfestivalen den 15 februari fick Rotary många lokala kontakter, sålde 

böcker osv. Tyvärr var det väldigt lite folk efter kl 16. Festivalen borde stänga vid kl 

16. 

7 De över 80 Rotarianer som deltagit i Allt på Östersjön har genomgående varit 

mycket positiva. Seminariet med bl a Kronprinsessan närvarande var också mycket 

http://www.basran.eu/
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informativt och uppskattat. En film har lagts ut, av Östersjökontraktet, så att alla ska 

kunna se vad som avhandlades: Östersjöseminariet 2025-03-14 

8 Efter mötet med Österåkers Första Frukost RK den 13 feb beslöts att vi ska 

samarbeta med dem i Bojprojektet. Bojarna tillverkas på Värmdö. Boj inkl utläggning 

kostar ca 20 000 kr. Förankringen ska hålla i 10 år.  

9 Ingen ny info angående Vattentestväskan. 

10 Baltic Waters projekt ”Levande vikar” fortgår i Långbroviken. Vi ska som tidigare år 

delta, med skräpplockning.  En dag i maj? P-O ombeds att kontakta 

lokalbefolkningen och att därefter återkomma med förslag till dag och tid. 

11 Sven o P-O har haft möte med Hans Gård kyrkoherde i Värmdö Kyrka. Hans är 

positiv till att anlägga en våtmark, nästa steg blir ett möte kyrkorådet och sen möte 

med biskopen, eftersom stiftet äger del av det tilltänkta våtmarksområdet.  

12 Oklart om sjöscouterna är intresserade av ”Hej Havet”, Flip-over.  Svårt att få 

kontakt.  

Affi har uppdraget att undersöka intresset. 

13 Affi, Ami, Sven och Guje deltar i Vattenvårdsmötet med kommunen den 2 april  

kl  18-20.15. Anmälan enskilt senast 26 mars!   

14 Den 6 april deltar klubben i Våtmarksdagen vid Hemmesta Sjöäng kl 10-13. I år 

har vi vårt tält! Vi säljer böcker och informerar som vanligt. Kerstin, Ami, Sven, Dan, 

Louise C och Guje deltar. P-O! Kontakta Sven om du vill vara med. 

15. Sven återkommer med en detaljerad agenda för den 4 april då Klubbens arbete i 

Östersjöprojektet ska presenteras - snabbt och intressant. Vem gör vad, tidsplan osv. 

16 Möte med kommunen, Jenni Bylund m fl. den 12 maj kl 14-16. Sven efterlyser 

punkter till dagordningen. Förslag är ”Bräddning” m.m.  Sven, Guje, Ami, Wanja och 

Affi deltar.  

Affi tar fram förslag till agenda till Sven senast den 22 april och för sedan noteringar 

vid mötet. Sven skickar sedan förslaget till agenda vidare till kommunen. 

17 Kristina Nordblom är ordförande i Naturskyddsföreningen Värmdö. Guje har 

kontakt och väntar på förslag till datum för ett möte mellan oss och styrelsen. 

18 Klubben bör besöka Nationalparken/Havsrum på Nämndö/Bullerö i slutet av 

sommaren. P-O håller i kontakten. Han har pratat med Lotta, som tar upp frågan på 

styrelsemötet den 24 mars. 

19 Affi kollar med kommunen hur många klasser det finns i resp årskurs. Ev kan vi ge 

boken ”Vi ser på vatten” till någon av årskurserna. Guje kollar med förlaget LAVA om 

ett bra pris för klubben.  

Ami har tittat i” Våtmarksboken”. Intressant med inte aktuell att köpa in. 

20 Övriga frågor:  

Wanja tog upp idén om en fototävling om Östersjön inför Allt på sjön, i slutet av 

augusti. Fick i uppdrag att fundera vidare.  

https://www.youtube.com/watch?v=7BxJQ6rqkPQ&list=PLv3kiEE4vHlqj1k2UH7FQv6e0EwKlrHSv
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En annan idé är att ha en seminariekväll om Östersjön för klubben och allmänheten, 

någon gång i höst. Intressant – vi funderar vidare. 

Moblrn.se borde vi kanske återuppta tankarna kring. (Anders Bördes f d företag).  

Kanske VOTO skulle kunna vara intresserade – ett sätt att utbilda om Östersjön. 

Vi glömde att bestämma tidpunkt för nästa möte. Förslaget är fredagen den 9 maj på 

samma tid och plats (när Sven och Guje är åter från Spanien). Då hinner vi att prata 

om mötet med kommunen den 12 maj. Finns önskemål/behov att ha möte innan 

dess, kan vi genomföra detta på nätet. 

Noteringar/ Wanja Bellander med några få tillägg av Sven och Guje 

 

Tack Wanja! 

 

 


